September 21, 1956 Telegram from A. Mikoyan to the CPSU Central Committee

Citation:

"Telegram from A. Mikoyan to the CPSU Central Committee", September 21, 1956, Wilson Center Digital Archive, GARF, Fond 5446, Opis 98c, Delo 718, Listy 12-16. Translated by Gary Goldberg. https://wilson-center.drivingcreative.com/document/120194

Summary:

A meeting with Kim II Sung reveals the main goals of the Sino-Soviet delegation: to convince the Korean Workers' Party to move away from policies of repression and to repeal the order to expel the group of accused party officials. Kim agrees on repealing the expulsion order, but not for those who fled to China. Mikoyan asks that Sino-Soviet delegation be allowed to sit in on the presidium meeting the next day.

Original Language:

Russian

Contents:

Original Scan Translation - English

()

K.

Original Scan

Сов. секретно Вне очереди

<u>IK KICC</u>

После прибытия в Пхеньян 19 сентября мы с тов. Пон До-худом в течение более 4 часов беседовали с тов. Ким Ир Сеном в присутсявии тов. Нам Ира как переводчика на русский язык и Ши-дже на китайский.

Мы решили перную бессиу иметь в самом узком составе, чтобы откровеннее поговорить. Мы с Пэн Да-худем поставили перед собой задачу в этой беседе убедить тов. Клм Ир ouchert Сена, что наша обе партил имеют тверлую цель не онетезчеть, а укреплять нынешнее руководство Трудовой пар тим Корен и лично тов.Ким Ир Сена, которого мы все знаем и munificers c высоко ценим. Но мы не можем никак блобрина методк в руководстве паримей, применяемые в Корее. Мы своими совена-МИ ХОТИМ ПОМОЧЬ КОРЕЙСКОМУ РУКОВОДСТВУ ДОбИТЬСЯ ЕДИНСТВА. руководства и доверия масс к руководству партии не мерами репрессий в отношении членов ЦК, которые не согласны по некоторым вопросам политики, а методами внутрипартийной цемократии.

Мы рекомендуем исправить ошибки, допущенные августовским пленумом по отношению исключенной из ЦК большой группы членов ЦК, а некоторых и из партии. Исправление ошибки не только не ослабит руководство, а укрепит доверие к неиму со стороны партии. Мы посоветовали созвать иленум ЦК, итобы на нем жоправить ожибки предыдущего пленума.

Revoluce 1

det ...

Original Scan

13 44 Beralma VI K cupli

Kenno 3.

Мы решили в перную очередь добиться согласия о созыве пленума и об отмене решения ЦК об исключении из партии, проведенное августовским пленумом ЦК, критикуя при этом неправильные мтоды руководства и имея в виду в последующих беседах и выступлениях усилить критику неправильных методов руководства и режима, создавшегося в партии.

В нашем выступлении мы дали критику неправильных мероприятий ЦК ТШК в духе обсуждения этого вопроса на васедании Президиума ЦК КПСС.

Original Scan

14 43

После длительной бесецы тов. Ким Ир Сен и член президиума ЦК тов. Нам Ир заявили, что они согласны в принципес нашими советами, но надо еще подумать, в отношении всех ли членов ЦК следует обменить решение ЦК. Этот вопрос требует изучения.

Ким Ир Сен заявил, что в порядке предварительном он согласен овменить решение об исключении членов ЦК из состава ЦК в отношении всех, кроме тех, которые сбекали в Китай. В отношении всех, кроме тех, которые сбекали в Китай. В отношении последних он согласен отменить решение об исключения их из партии, но не оставить их в составе ЦК, ввиду того, что они убекали. Мы с этим согласились. Он заявил, также, что днух членов ЦК-заместителей председателя Кабинета Министров, не хочет восстанавливать в этих государственных должностях. Что касается Цой Чан Ика исключенного из президнума ЦК, то он, т.Ким Ир Сен, за восстановление в составе ЦК, но не в составе президнума ЦК. Мы сказали, что этот вопрос надо еще изучить и подумать, не дучше им восстановить его в должностях заместителей председателя и в составе президнума.

В конце т.Ким Ир Сен заявил, что об этом надо еще подумать.

На наш вопрос, когда будет созван пленум, он ответил что он соберет президиум и обсудит этот вопрос. Нам сообцат об этом. Я сказал, что этом мы не будем менань, тохотели бы присутствовать на пленуме, где этот во прос будет обсуждаться. Он согласился.

На следующий день они нам сообщили, что заседание

президиума состоится в 6 часов вечера. По в сему видно было, что они решили до заседания с нашим учас тмем провести частное заседание без нас.

Original Scan

15 42

20 сентября в течение 6 часов продолжалось заседание президиума ЦК с участием всей советской делегации и китай ской делегации. Не успени прибыть на заседание президиума ЦК член президиума Ким Ду Бонан и Мин Хе, которые истема, и с'еде

виступлением т.Ким Що Сена, который рассказал поротко о нашем собеседовании в предылущий день и с делая предложение в пухе того, что было согласовано между нами накануне выступление было неплохое. Выступали пон им все члены превиднума и кандидаты Модробная защись произведена т.Пономареным и Вам посылается дополнительно. Все высказывались в поддержку предложения т.Ким Що Сена о со зыве нового именума и пересмотре решений предыдущего пленума. Все согласились с утверждением т.Ким Що Сена, что пленум проявия пос нешность и торопливость, приняв решение об исключениях.

Один член президиума, советский кореец Пак Ы Ван, более принципиально и резко осудил решения предыдущего пленума, выступил против этих решений, счиная, что они не только поспешно были приняты, но что партией применяотся методы давления и запугивания и что члены партии и ЦК не могут спорить с заведующими отделов ЦК по конкретным вопросам, что несогласие некоторых членов партии или ЦК с мнениями заведующих отделов ЦК расценизаются как несогласие с политикой ЦК, хотя это не касается решений ЦК.

Original Scan

16 Ht

4.

В конце по просьбе т.Ким Ир Сена высказались я и тов.Пэн Дэ-хуай. В итоге было принято решение президнума ЦК созвать через два дня, 22 сентября всмером пленум ЦК, а если не успеют прибыть члены ЦК, 23-го утром. За это время компесия президнума ЦК подгозовыт проект решения *Посбанов иссле Маниу ма Томино бы вы* участие в работе по иссли и внесет его на рассмотрение пленума. Тов. Нам Ир поставия вопрос, не приняли бы мы участие в работе по ис тавлению решения. Мы дали со гласме у после того, как комиссия подготовит проект, встретиться и посоветоваться.

h/и А.Миноян

"21 " сентябра 1956 года

отп.2 экз. печ. Ситникова

Benno: Marol

Regelsti suserunner Manyrun (ma Scings) 21/12 56, 22 2 Junech

Top Secret Priority

[to the] CPSU CC

After arrival in Pyongyang on 19 September Cde. Peng Dehuai and I talked with Cde. Kim II Sung for more than four hours in the presence of Cde. Nam II, as interpreter into Russian, and Shi Zhe into Chinese.

We decided to have the first conversation in the smallest group in order to talk more openly. Peng Dehuai and I set ourselves the task of convincing Cde. Kim II Sung in this conversation that both our Parties have the firm goal of not defending [handwritten: weakening] but strengthening the current leadership of the Korean Worker's Party and of Cde. Kim II Sung personally, whom we all know and highly esteem. But we cannot in any way approve [handwritten: tolerate] the methods in the leadership of the Party being employed in Korea. With our advice we want to help the Korean leadership achieve unity of leadership and the trust of the masses in the Party leadership not with repressive measures against CC members who do not agree with some policy issues, but with the methods of intra-Party democracy.

We recommend correcting the mistakes made by the August plenum with regard to the expulsion of a large group of CC members from the CC, and some from the Party. The correction of a mistake not only does not weaken the leadership, but strengthens the trust of it by the Party. [handwritten: To do this] we advised convening a CC plenum for this in order to correct the mistakes of the previous plenum. [handwritten below the above sentence: insert!]

[in the upper right hand corner of the next page: insertion N1 to page 1]

We decided to first seek agreement about the convening of a plenum and about revocation of the CC decision about the expulsion from the Party done by the August CC plenum, at the same time criticizing the incorrect methods of leadership and intending to increase criticism of the incorrect methods of leadership and the regime which was created in the Party in subsequent conversations and statements.

[in the middle of the page: insertion N2 to page 3]

In our statement we gave criticism of the incorrect measures of the KWP CC in the spirit of the discussion of this issue at the CPSU CC Presidium meeting.

After the long conversation Cde. Kim II Sung and CC Presidium member Cde. Nam II declared that they agreed in principle with our advice but still needed to think whether a CC decision with respect to all CC members ought to be revoked. This issue requires study.

Kim II Sung declared that he tentatively agrees with revoking the decision about the expulsion of the CC members from the CC with respect to everyone except those who fled to China. With regard to the latter he agreed to revoke the decision about expelling them from the Party but not to leave them in the CC in view of the fact that they fled. We agreed with this. He also declared that he does not want to reinstate the two CC members who were deputy chairmen of the Cabinet of Ministers to these

government posts. As regards Choe Chang-ik, who was expelled from the CC presidium he, Cde. Kim II Sung, favors reinstating him to the CC, but not to the CC presidium. We said that this issue still needs to be studied and to think whether it is better to reinstate him to the posts of deputy chairman and to the presidium.

At the end Cde. Kim II Sung said that it is necessary to think more about this.

In reply to our question, when will the plenum be convened, he replied that he will convene the presidium and discuss this issue. They will inform us about this. I said that if we will not be interfering, then [we] would like to be present at the plenum when this issue is to be discussed. He agreed.

The next day they informed us that the presidium meeting would be held at 6 P. M. It was obvious from everything that they had decided to hold a private meeting without us before the meeting with our participation.

On 20 September a meeting of the CC presidium with the participation of the entire Soviet delegation and the Chinese delegation lasted six hours. Presidium member Kim Du-bong [handwritten: and Rim Hae, who remained at the congress in China,], who was located far from Pyongyang, could not manage to arrive at the CC presidium meeting. The meeting began with a statement by Cde. Kim II Sung, who talked briefly about our conversation on the previous day and made a proposal in the spirit of what had been agreed between us the day before. The statement was not bad. Almost all presidium members and candidate members spoke [inserted by hand: insertion 2]. A detailed record was made by Cde. Ponomarev and will be sent to you separately. Everyone spoke in support of Cde. Kim II Sung's proposal about convening a new plenum and reconsidering the decisions of the August plenum. Everyone agreed with the statement of Cde. Kim II Sung that the plenum had exhibited rashness and haste in adopting the decision about the expulsions.

One presidium member, Soviet Korean Pak Ui-won, condemned the decisions of the previous plenum more on principle and [more] sharply, considering that they had not only been adopted rashly, but that the Party had used methods of pressure and intimidation, and that Party and CC members are unable to argue with CC department chiefs about specific issues, that the disagreement of some Party or CC members with the opinions of CC department chiefs is regarded as disagreement with the policy of the CC, although this does not concern CC decisions.

At the end, I and Cde. Peng Dehuai spoke at the request of Cde. Kim II Sung. As a result a decision was made by the CC presidium to convene a CC plenum in two days, on the evening of 22 September, and if CC members are unable to arrive, on the morning of 23 September. During this time a commission of the CC presidium will prepare a draft decision of the CC plenum [inserted by hand: a plenum resolution should be published in the press] and submit it for the consideration of the plenum. Cde. Nam II raised the question, should we not take part in the work to draw up the decision. We agreed [inserted by hand: to this so that] we meet and consult after the commission prepares the draft.

[handwritten: signed] A. Mikoyan

21 September

Two copies were printed.[[handwritten: Authenticated: V. Chistov] typed by Sitnikova

[handwritten: the first copy

was received (on five sheets)

21 September at 2220 [[Alekseyev]]

MFA 22 September spets N 595-600.]